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Begroting van de ruimte  -  Ruimtebeslag in industriezones met groene bufferzone

De begroting van de ruimte, die in het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen (RSV) werd 
opgenomen, legt de kwantitatieve streefcijfers vast van de toe- en afnamen van de 
oppervlakten van de verschillende bestemmingscategorieën. De zogenaamde 
ruimteboekhouding (RBH) van het RSV is het monitoringsinstrument waarmee de 
opvolging van deze streefcijfers met betrekking tot deze (planologische) 
bestemmingscategorieën berekend wordt. Het gaat om een monitoring van gepland 
landgebruik, bijgevolg geeft de RBH geen informatie over het feitelijke ruimtegebruik 
weer.

Het feitelijke ruimtegebruik van een bestemmingscategorie  kan echter sterk verschillen 
met de cijfers die worden opgenomen in de ruimteboekhouding. Zo zou in die zin het 
industrieterrein van Ford Genk volgens de RBH 135 hectare industriezone omvatten, 
maar van deze 135 hectare industriezone wordt de facto 35 hectare aangewend voor de 
inrichting van een groene bufferzone.

Bovendien zou heel de industriezone van Ford Genk als ruimtebeslag gekwalificeerd 
worden, ongeacht het gegeven dat een groenzone van 35 hectare zich binnen deze 
industriezone bevindt. De cijfers uit de RBH van het RSV en de cijfers met betrekking tot 
het ruimtebeslag kunnen aldus een vertekenend beeld geven van de werkelijke situatie.

1. Wat is de totale oppervlakte van de beschikbare industriezones in Vlaanderen? 
Graag een overzicht voor de periode van 2020 tot en met 2022 en per provincie.

2. Hoeveel van deze oppervlakte wordt de facto aangewend voor de exploitatie van een 
industriële activiteit en hoeveel van deze oppervlakte wordt de facto aangewend als 
groenblauwe dooradering of groene bufferzone voor deze industrieterreinen? Graag 
een overzicht voor de periode van 2020 tot en met 2022 en per provincie.

3. Is de minister van oordeel dat de begroting van de ruimte, louter en alleen aan de 
hand van planologische bestemmingscategorieën, in overeenstemming is met de 
werkelijk beschikbare ruimte waarvoor het gebied bestemd is? Graag een toelichting.

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Zuhal Demir (93), Jo Brouns (82)
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ANTWOORD
op vraag nr. 82 van 18 oktober 2022
van STEVEN COENEGRACHTS

Een gecoördineerd antwoord zal jullie worden bezorgd door mevrouw Zuhal Demir, 
Vlaamse minister van Justitie en Handhaving, Omgeving, Energie en Toerisme.


